
   PROTOKÓŁ Nr 1/2015 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 24 lutego 2015 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

 

Czas trwania posiedzenia: godz. 10.00 – 11.40. 

 

Prowadzący posiedzenie: ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady 

Gminy 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

     - TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

     - PAC JERZY 

     - PUCHALSKI JAN WALENTY 

     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

     - CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

     - CAR MIKOŁAJ 

     - KIRYLUK MIKOŁAJ 

     - KOWALCZUK JAN 

     - TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

     -  TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

     -  BOROWSKI ANDRZEJ 

     -  GAŁUSZEWSKI WALENTY 

     -  OLSZEWSKI STANISŁAW 

     -  ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia: 
1. Zaopiniowanie materiałów na III Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 26 

lutego 2015 r.: 

1a)  Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim 

oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2014 rok. 

1b) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2015 - 2023. 

1c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

 



1d) Projekt uchwały w sprawie aktualizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2012-2022. 

1e) Projekt uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej do sporządzania spisów 

inwentaryzacyjnych mienia. 

1f) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad naliczania i waloryzacji czynszu dzierżawy 

lub najmu nieruchomości oraz budynków. 

1g) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

1h) Projekt uchwały w sprawie protestu przeciwko wyborowi sołtysa i rady sołeckiej Sołectwa 

Widowo. 

1i)Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski za 2014 rok. 

2. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Bielsku Podlaskim za 2014 rok. 

3. Sprawy bieżące. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia uzgodniono, że kolejne 

posiedzenia komisji oraz Sesje Rady Gminy będą zwoływane na godz. 9.00. 

 Radni uzgodnili ten termin większością głosów przy jednym głosie 

„wstrzymującym się”. Następnie Przewodniczący Rady Gminy ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał proponowany porządek najbliższej sesji, który został 

przez członków wszystkich komisji zaakceptowany po wprowadzeniu następujących zmian.: 

- Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2015-2023 zostaną rozpatrzone 

jako pkt  5, natomiast zmiany w budżecie gminy na 2015 rok – jako pkt 6 porządku obrad. 

- Do porządku obrad zostanie wprowadzony na wniosek Wójta Gminy, jako pkt 11 - 

rozpatrzenia protestu przeciwko wyborowi sołtysa i rady sołeckiej Sołectwa Widowo. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował również, że protokół z II Sesji Rady 

Gminy z dnia 29 grudnia 2014 r. oraz z III Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy z dnia 30 

stycznia 2015 r. zostały sporządzone i są do wglądu w pok. Nr 113.  

 

Do pkt 1a) 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim 

oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2014 rok, stanowi 

Załącznik Nr 2 do protokołu. Radni zostali poinformowani przez Panią Wójt, że 

sprawozdanie zostanie przedstawione na sesji przez Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w 

Bielsku Podlaskim – Pana ANDRZEJA SAMUSIEWICZA. Przewodniczący Rady Gminy 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu powinna być 

odnotowana prowadzona współpraca Komendy ze szkołami, np. w zakresie organizacji 

Turnieju Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego.  
 Radni nie zgłosili innych uwag, sprawozdanie zaopiniowano pozytywnie. 
 

Do pkt 1b i 1c) 
 Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2015-2023, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu, natomiast wniosek 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok - Załącznik Nr 4 do protokołu.  Oba wnioski 

przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Przedtem wyjaśniła, że zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej (jeśli jest deficyt w budżecie) powinny być uchwalane 

przed wprowadzeniem zmian w budżecie gminy, stąd zamiana kolejności w porządku sesji. 

W sprawie przedstawionego materiału wypowiedzieli się radni: 

- ANDRZEJ BOROWSKI – zapytał, czy środki na oświetlenie uliczne są przeznaczone na 

przygotowanie dokumentacji, czy realizację inwestycji ? Wójt Gminy RAISA RAJECKA 



wyjaśniła, że jest to kwota przeznaczona na przygotowanie dokumentacji, ale być może z tej 

puli uda się jeszcze coś zrealizować. W 2016 roku jest przewidziana budowa linii tam, gdzie 

jeszcze nie ma oświetlenia ulicznego, m.in. odcinki  w Lewkach, Rzepniewie, Chrabołach i 

Pilikach. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  - czy środki przeznaczone wcześniej na budowę 

drogi Grabowiec-Skrzypki Duże-Truski są rozdysponowane na inne zadania ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że z tych środków planowany jest m.in. 

zakup ciągnika na potrzeby gminy, oświetlenie uliczne, zakup kontenera, który ma spełniać 

funkcję świetlicy wiejskiej we wsi Woronie, a część środków zostanie wydana na remonty 

świetlic. Podała kwoty planowane na poszczególne zadania.  Pozostała część pieniędzy 

zostanie wykorzystana do realizacji innych programów – jako udział własny. 

JAN WALENTY PUCHALSKI – zapytał o koszt kontenerów, jednocześnie zgłosił potrzebę 

zastosowania takiego rozwiązania w Pietrzykowie. Pani Wójt poinformowała, że nie jest 

znany precyzyjnie koszt zakupu kontenera, ale orientacyjnie kontener o wymiarach 7m x 10 

m będzie kosztował około 100 tys. zł (bez mediów). Wyjaśniła, że budynek świetlicy w 

Pietrzykowie nie nadaje się do remontu z powodu stanu technicznego (grozi zawaleniem się), 

a nowego budynku mieszkańcy sołectwa nie chcą. Jeśli sprawdzi się kontener we wsi 

Woronie, wówczas takie rozwiązanie będzie proponowane w Pietrzykowie. Radny 

zasugerował również, aby pieniądze, które były przeznaczone na drogę Grabowiec-Skrzypki 

Duże-Truski wykorzystać w części na przygotowanie projektu odcinka drogi, która będzie 

później realizowana. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że jest gotowy projekt na 

odcinek drogi powiatowej, nie ma natomiast od Pietrzykowa do Pilik – od końca zabudowań. 

Na to zadanie będzie dotacja dla Powiatu, w tym również na dokumentację. Chodzi o to, by 

Powiat ujął inwestycję do swojego budżetu (droga Truski-Skrzypki-Bolesty-Pietrzykowo-

Piliki), w tej sprawie trwają rozmowy ze Starostą. W budżecie gminy nie można w tej sytuacji 

wprowadzić zapisu o przeznaczeniu środków na dokumentację. Inwestycję można podzielić 

na etapy. Przewodniczący Rady Gminy dodał, że dobrze byłoby dojść do porozumienia w tej 

sprawie, udałoby się wówczas połączyć wszystkie wsie na tym terenie. Jeśli uda się taka 

inwestycja, wówczas nie trzeba będzie robić drogi z Grabowca do Skrzypek. Radni 

dyskutowali też o klasyfikacji dróg podkreślając, że mieszkańców nie interesuje, kto jest 

zarządcą, chcą tylko dobrego dojazdu (radny J.W. Puchalski). Przewodniczący dodał, że 

absurdem jest, że ul. Mickiewicza w Bielsku jest droga powiatową – Powiat nie będzie 

budował parkingów w mieście. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że ten 

temat należy porządkować, Gmina mogłaby przejąć część dróg powiatowych, ale powinna też 

na tym skorzystać. 

   Innych pytań i uwag nie zgłoszono, projekty obu uchwał radni zaopiniowali 

pozytywnie.  

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie aktualizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2012-20122, stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. Temat zostanie przedstawiony na sesji przez Panią BARBARĘ CAR – Kierownika 

Gminnego Ośrodka \pomocy Społecznej.  

Pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez 

uwag.  

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie powołania komisji 

inwentaryzacyjnej do sporządzania spisów inwentaryzacyjnych mienia - stanowi Załącznik 

Nr 6 do protokołu.  



 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie bez 

uwag. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie określenia zasad naliczania i 

waloryzacji czynszu dzierżawy lub najmu nieruchomości oraz budynków - stanowi Załącznik 

Nr 7 do protokołu. Wniosek omówił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK, podał 

nowe współczynniki przeliczeniowe porównując je z dotychczas obowiązującymi, odczytał 

tabele, przedstawił zasady naliczania i waloryzacji czynszu.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (obręb gruntów wsi 

Ploski) - stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Projekt programu przedstawiła Wójt Gminy - 

RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że radni otrzymali wniosek, projekt uchwały oraz mapkę z 

zaznaczoną działką proponowaną do sprzedaży. Dodała, że każdorazowo na sesji w 

sprawozdaniu o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym są zawarte informacje 

o przeznaczeniu działek do sprzedaży. Sołtys z danego sołectwa otrzymuje informację w tej 

sprawie m.in. w celu umieszczenia na tablicy ogłoszeń sołectwa. Informacja jest również 

zamieszczana w Biuletynie Informacji Publicznej. Mapki nie będą w związku z tym 

kserowane sołtysom.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekt uchwały zaopiniowano 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku sesji oraz rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie protestu przeciwko wyborowi sołtysa i rady sołeckiej Sołectwa Widowo  - 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Treść protestu oraz wniosek w sprawie przyjęcia 

projektu uchwały odczytał ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, a uzasadnienie przedstawiła 

Wójt Gminy - RAISA RAJECKA. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekt uchwały zaopiniowano 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1i)  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski za 

2014 rok - stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. O zakresie sprawozdania oraz podmiotach, 

którym jest ono przedstawiane powiedziała Wójt Gminy RAISA RAJECKA.  

 

Do pkt 2) 
Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Bielsku Podlaskim za 2014 rok - stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących radni poruszono następujące tematy: 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI: 

 – Poruszył temat dotyczący terminu wpłaty podatków oraz rozliczania się z niego sołtysów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA szczegółowo wyjaśniła, jakie obowiązujące w tym zakresie 



przepisy, terminy wpłaty oraz zasady naliczania odsetek za zwłokę. Skarbnik Gminy 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że jeśli zaległość nie przekracza 11 zł, 

wówczas odsetek nie nalicza się. Pani Wójt dodała, że różne  podmioty mają swoje przepisy 

dot. naliczania odsetek (podała przykłady: opłaty pocztowe, za energię elektryczną). 

Podkreśliła, również, że mieszkańcy sami wybierają formę wpłaty: w kasie Urzędu Gminy, 

przelewem lub bezpośrednio u sołtysa.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – ANDRZEJ BOROWSKI 

- Zasugerował, aby w statutach sołectw wprowadzić zapis o kadencyjności w sprawie 

korzystania z mienia wiejskiego, tj. w dniu kolejnych wyborów ponawiać umowę (sprawa 

dotyczy Hryniewicz Dużych). Pani Wójt wyjaśniła, że umowy dotyczące korzystania z mienia 

wiejskiego podpisuje Urząd Gminy. Radny powiedział w związku z tym, że w takiej sytuacji 

można podczas wyborów ogłaszać, że umowa jest aktualna. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że 

nie można przyjąć takiej zasady, ponieważ zawarte umowy są aktualne aż do upływu terminu 

ich wygaśnięcia. Nowe umowy podpisuje Urząd Gminy na zasadach przedstawionych 

wcześniej przez ANATOLA FILIPIUKA. Jeśli jest więcej osób zainteresowanych zawarciem 

umowy, wówczas jest ogłaszany przetarg. 

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Odczytał pismo będące odpowiedzią na wniosek radnego w sprawie nawierzchni asfaltowej 

przy zlewni mleka w Knorydach. Kopia wniosku oraz odpowiedź Urzędu Gminy znajdują się 

w załączeniu do protokołu.  Radny wyraził swoje niezadowolenie z treści odpowiedzi, 

informując m.in., że nie został powiadomiony wcześniej o wizji lokalnej, podczas której był 

obecny przypadkowo, dzięki temu mógł pokazać, gdzie można byłoby wylać asfalt przy 

zlewni mleka oraz odtworzyć (dla bezpieczeństwa) chodnik przy drodze powiatowej. Radny 

powiedział, że zgłaszał to Zastępcy Wójta jeszcze przed uchwaleniem budżetu gminy. 

MIKOŁAJ CAR zwrócił uwagę, że gdyby przy okazji inwestycji powiatowej zrealizować 

jego wniosek, wówczas autobusy mogłyby zawracać na twardej nawierzchni. Niestety 

Kierownik W. Parfieniuk poinformował o braku dokumentacji. Zdaniem radnego inwestycje 

trzeba teraz zrobić kompleksowo, bo po zakończeniu prac do tego tematu nikt nie wróci. 

ANATOL FILIPIUK powiedział, że tak naprawdę to nie wiadomo, o jaki chodnik chodzi – 

przy drodze powiatowej, czy gminnej, taki wniosek wcześniej nie wpłynął. Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA wyjaśniła, że realizując inwestycję powiatową nie można dodatkowo 

dolać 15 metrów asfaltu na drodze gminnej bez dokumentacji, bo jest to niezgodne z prawem. 

Natomiast zarośnięty darniną chodnik można odtworzyć w ramach bieżących remontów. Są 

miejscowości, które w ogóle nie mają asfaltowego dojazdu, np. Truski, czy Pietrzykowo, a 

Widowo i Augustowo potrzebują chodnika ze względów bezpieczeństwa. Radny MIKOŁAJ 

CAR ponownie podkreślił, że mówi się o potrzebie kompleksowego realizowania inwestycji, 

w Parcewie i Pilikach chodniki zrobiono, dlaczego więc odmawia się Knorydom ? Radny 

JAN WALENTY PUCHALSKI przyznał, że asfalt należy wylać przy zlewni, żeby ludzie nie 

stali w błocie. Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 

poinformował, że na najbliższą sesję Rady Gminy przygotuje zestawienie inwestycji 

zrealizowanych w ostatnich latach w całej gminie oraz ich wartość, żeby pokazać, że środki 

budżetu były angażowanie w całej gminie, a nie tylko w Parcewie, tak jak mówiono na 

potrzeby kampanii wyborczej. Chce zdementować rozpowszechniane informacje, jakoby w 

czasie pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Gminy spowodował przeznaczanie dużej 

ilości środków budżetu gminy na inwestycje w Parcewie . Wójt Gminy RAISA RAJECKA, 

zwróciła uwagę, że wniosek radnego Mikołaja Cara zgłoszony został 18 grudnia 2014 r., 

wcześniej nie było takiego wniosku, a takie były przyjmowane do końca września (w ramach 

konstruowania projektu budżetu na 2015 rok). Radny powinien o tym terminie pamiętać. 

Zadeklarowała, że w związku z planowanym w Knorydach zebraniem wiejskim, pojedzie do 

wsi i osobiści obejrzy teren, o którym mówi radny MIKOŁAJ CAR. Przewodniczący 



ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  powiedział, że generalnie można przy okazji 

odbywających się zebrań wyborczych, obejrzeć drogi w innych miejscowościach, co pomoże 

w podjęciu decyzji, które należy wyremontować w pierwszej kolejności. Mówiąc o tym 

odczytał pismo mieszkańców Haciek zawierające prośbą o wyremontowanie drogi do bloków. 

Stwierdził, że wniosek jest słuszny, bowiem dotyczy aż 18 rodzin, które przy takim stanie 

nawierzchni drogi są odcięte od świata. Poprosił o przygotowanie odpowiedzi. Pani Wójt 

potwierdziła słuszność tego wniosku. Natomiast WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, 

że jeśli każdy radny będzie pisał wnioski dot. potrzeb swego okręgu, wówczas urząd będzie 

poświęcał wiele czasu jedynie na udzielanie odpowiedzi na pisma. RAISA RAJECKA dodała, 

że jeśli chodzi o potrzeby inwestycyjne, to nie należy dzielić gminy na okręgi – wszyscy 

mieszkańcy są ważni. Wracając do tematu drogi do Haciek powiedziała, że również odcinek 

drogi od krajowej „19” jest w nie najlepszym stanie. Przypomniała, że ze środków unijnych 

będą przeznaczane środki dla każdej gminy na przebudowę dróg lokalnych. Radny 

ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że rolnicy muszą dojechać ciągnikiem  na pole. 

Radny JERZY ONACIK 

- Poruszył problem bezpańskich psów. Pani Wójt poinformowała, że wydając pieniądze na 

odłów psów, mniej będzie środków na remonty dróg. Właściciele powinni zrozumieć ten 

problem podobnie jak ze śmieciami. Przyznała, że nie we wszystkich wsiach rolnicy zgłaszają 

problem psów. Radni mówili o zagrożeniu dla dzieci, potrzebie czipowania psów, podatku od 

ich posiadania. Przewodniczący Rady powiedział, że jest poprawa w zakresie gospodarki 

odpadami, chociaż jeszcze można wiele poprawić.  

   

- Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI o godz. 11.40 zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI      ......................... 

(Przewodniczący Rady Gminy) 

      

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

…………………………. 

2. PAC Jerzy ......................................... 

3. PUCHALSKI Jan Walenty ....................................... 

4. SIEMIENIUK Sławomir .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

........................................ 



2. CAR Mikołaj ....................................... 

3. KIRYLUK Mikołaj ....................................... 

4. KOWALCZUK Jan ........................................ 

5. TKACZUK Lucyna ........................................ 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

.................................... 

2. BOROWSKI Andrzej ................................... 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty ................................... 

4. OLSZEWSKI Stanisław ................................... 

 

5. ONACIK Jerzy ................................... 

 

 

 


